
J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. november 21-én délután 

16.00 órai kezdettel a Művelődési Ház tanácskozó termében (Vése, Szabadság tér 8.) 
tartott testületi üléséről. 

 
Jelen vannak: a csatolt jelenléti íven szereplő személyek 
 
Bertók László polgármester köszönti az ülésén a megjelenteket, megállapítja, hogy az 5 fő 
testületi tagból 4 fő megjelent, így az ülés határozatképes, azt megnyitja. Tájékoztatja a 
megjelenteket, hogy Nagy Gábor képviselő úr jelezte, hogy az ülésen nem tud részt venni, 
mert családi okokból el kellett utaznia. 
 
A megyei kormányhivatal kérésének megfelelően javasolja, hogy kerüljön be a 
jegyzőkönyvbe, hogy a képviselő-testület tagjai eleget tettek a Nemzeti Adó- és Vámhivatal 
felé történő bejelentési kötelezettségüknek és a KOMA nyomtatványt ügyfélkapun keresztül 
benyújtották.  
  
Javasolja, hogy az írásban kiküldött napirendeket tárgyalja a testület. Kérdése, hogy van-e 
más napirendre javaslat? Ilyen javaslat nem érkezett. 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a javaslat alapján, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
77/2019. (XI. 21.) Kt. számú határozat 
============================== 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester javaslatára az alábbi 
napirendet tárgyalja:   
 
Az ülés napirendje: 
 
1./ Az önkormányzat felülvizsgált szervezeti és működési szabályzatának elfogadása. 

Előadó: Bertók László polgármester 
       Ács Attila jegyző 

     (írásos előterjesztés) 
 
2./ A Vései Óvoda 2018-2019. évi szakmai beszámolójának és a 2019-2020. évi 

munkatervének megvitatása, majd azok elfogadása. 
Előadó: Bertók László polgármester 

           Antal Katalin óvodavezető 
(írásos előterjesztés) 

  
3./ Tájékoztatás a közétkeztetés 2020. évi díjtételeinek alakulásáról.   

Előadó: Bertók László polgármester 
     (írásos előterjesztés) 
 
4./ A Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata.   

Előadó: Bertók László polgármester 
     (írásos előterjesztés) 
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5./ A belsőellenőrzési feladatok ellátásával kapcsolatos dokumentumok elfogadása.   

Előadó: Ács Attila jegyző 
             Forró Barbara belső ellenőrzési vezető 

(írásos előterjesztés) 
 
6./ Egyebek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
1./ Az önkormányzat felülvizsgált szervezeti és működési szabályzatának elfogadása. 
 
Bertók László polgármester 
A napirend írásban kiküldésre került. Mivel 2014. évi a hatályos SZMSZ azt toldozgatni, 
foltozgatni nem igazán érdemes, ezért készült egy új rendelet. Átadom a szót jegyző úrnak.  
 
Ács Attila jegyző 
Valóban a rendelet megérett a felülvizsgálatra. Ennek kapcsán korábban a kormányhivatal is 
tett némi észrevételt. Velük is abba maradtunk, hogy a választásokat követően a rendelet 
átdolgozásra kerül. Némi szövegezési változtatás, pontosítás, illetve néhány új rendelkezés is 
bekerült a rendelet tervezetbe. A régi rendeletben voltak függelékek, ezeket mellékletek 
váltották fel. Az előző rendelet vázát megtartottuk, mert sok helyütt jó volt. Mivel legalább 
15-20 helyen módosítani kellett volna ezért egy új kerül inkább elfogadásra.    
A rendeletnek akkor van igazán nagy jelentősége, ha a testületben nincs összetartás. 
Egyébként a munka enélkül is zökkenőmentesen folyhat. (A böhönyei társulás működése erre 
jó példa, ott nagyon kell egy ilyen dokumentum, mert megy a piszkálódás, a helyi testület 
delegáltja részéről.) 
 
 
A képviselő-testület az írásos előterjesztés alapján 4 igen szavazattal ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő rendeletet alkotja: 
 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-
testületének 9/2019. (XI. 22.) önkormányzati 
rendelete az önkormányzat szervezeti és 
működési szabályzatáról. 
 

A rendelet szövegét jelen jegyzőkönyv melléklete tartalmazza. 
 
 
2./ A Vései Óvoda 2018-2019. évi szakmai beszámolójának és a 2019-2020. évi 

munkatervének megvitatása, majd azok elfogadása. 
 
Bertók László polgármester 
Köszöntöm körünkben Antal Katalin óvodavezetőt. Megkérdezi az intézmény vezetőjét, hogy 
az előterjesztéshez kíván-e szóbeli kiegészítést tenni. 
 
Antal Katalin óvodavezető 
A leírtakkal kapcsolatosan nem kíván kiegészítést tenni. 
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Bertók László polgármester 
Kezdjük a beszámolóval. A szakmai területről leírtakba nem kíván belemenni, megkeresés, 
észrevétel, kifogás ezzel kapcsolatosan az év során nem érkezett. Véleménye szerint a tárgyi 
feltételek a térséget ismerve jók, ami nem azt jelenti, hogy nem lehet még dolgokon javítani, 
szépíteni, tökéletesíteni.  
Szívfájdalma, hogy az elküldött óvónéni sok pénzébe került az önkormányzatnak. Ezt az 
összeget lehetett volna az intézményre fordítani és akkor most hárommal több udvari játék 
lenne. A felelősséget nem kívánja forszírozni ez ügyeben, bár a vezető felelőssége nem 
megkerülhető. Ha az ügy okosabban van megoldva, talán nem került volna egyibe.     
 
Pappné Kovács Andrea alpolgármester 
Gondolom senki nem gondolt arra, hogy a távozó óvónő ilyen peres dolgokra utazik. Állítólag 
ezt nem egyszer megcsinálta már máshol is.  
 
Bertók László polgármester 
Előbb kellett volna ügyvédet fogadni, és a dolgoknak utána járni, nem rögtön elküldeni. 
 
Pappné Kovács Andrea alpolgármester 
Mi van a neki biztosított lakással?        
 
Bertók László polgármester 
Ott is nem fizeti a lakbért, nem akar kipakolni. Írásban felszólítottuk a kiköltözésre. A 
felszólításunkra ügyvéd válaszolt, aki megfenyegetett bennünket, hogy fel fognak jelenteni 
minket ha kirakjuk onnan a holmiját.     
 
Pappné Kovács Andrea alpolgármester 
Itt is arra utazik, hogy ha valami törvénytelenséget követnénk el, akkor ebből pénzt láthat. 
 
Ács Attila jegyző 
Végig megyünk jogszabály szerint az úton, sőt az ügyvédjével is felvesszük a kapcsolatot. 
Jogalapunk van, mert közel 180 eFt lakbértartozása van, sőt a villanyt sem fizette és a 
mérőórát is leszerelték. Körül fogjuk járni a dolgot, még egyszer nem babrál ki velünk.   
 
Pappné Kovács Andrea alpolgármester 
Még lóg az énekkar felé is, mert egy 10 eFt-os blúz is nála van, amit másnak kiadhatnánk.  
 
Bertók László polgármester 
A beszámolóval kapcsolatosan kérdés, vélemény? 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés és az elhangzottak alapján, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
78/2019. (XI. 21.) Kt. számú határozat 
============================= 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Vései Óvoda 2018-2019. nevelési évről 
szóló szakmai beszámolójában foglaltakat megismerte, azt elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
Bertók László polgármester 
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A munkatervben számtalan dolog ismétlődik az előző évhez igazodva. Ez természetes is, 
ünnepek, és egyéb események évről-évre megismétlődnek. Személyi változás nem várható, a 
másik óvónő végzi a főiskolai tanulmányait.  
 
Ács Attila jegyző 
Óriási az országban az óvónő hiány. Sok helyütt pedagógiai asszisztensek dolgoznak második 
óvónőként a csoportokban.  
 
Bertók László polgármester 
Van-e olyan megfigyelés, tanulmány, hogy a következő három, négy évben mi várható? Hogy 
az óvoda létszám bővül-e.  
 
Antal Katalin óvodavezető 
Úgy látjuk, hogy csökkenni fog. Hacsak nem költöznek ide olyan családok, ahol vannak 
gyerekek.  
 
Bertók László polgármester 
Inkább csökkenjen, mint beköltözzenek.  
 
Kötetlen beszélgetés zajlik arról, hogy a létszámcsökkenés milyen költségvetési és egyéb 
gondokat okozhat. Továbbá szóba kerül az iskola épületének leromló állaga.  
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés és az elhangzottak alapján, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
79/2019. (XI. 21.) Kt. számú határozat 
============================= 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Vései Óvoda 2019-2020. évi munkatervét 
megismerte, azt elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
3./ Tájékoztatás a közétkeztetés 2020. évi díjtételeinek alakulásáról.   
 
Bertók László polgármester 
Az előterjesztésbe praktikusan le van írva, hogy az árak magasak. Igaz ebből azért kerül is 
vissza hozzánk forrás, mert a tálaló konyha bérléséből bevételünk származik. Ez az összeg is 
belevan kalkulálva az árba, viszont a lekért normatíva ezt az összeget is fedezi. Ha ez 
elfogadható központi szinten, akkor miért ne lehetnének magasak a díjtételek. Az étel 
minősége elég szubjektív. 
 
Ács Attila jegyző 
Beszámol a két hetet érintő étkeztetést érintő tapasztalatairól, Ezen időszakban igénybe vette a 
közétkeztetést. Markáns, jó eső ízekkel nem lehet találkozni. Tehát a házias ízvilágot nem 
lehet fellelni. Só egyáltalán nem érezhető, a cukor és a tejföl is hiányzott egy túrógombócról. 
Ha valaki egy ilyen light-os étkeztetésen nő fel, annak egy jobb étteremben feltállat étel lehet, 
hogy ehetetlennek fog tűnni.   
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Pappné Kovács Andrea alpolgármester 
Pedagógusként látja, hogy ezek a gyerekek szendvicsen nőnek fel. Sokuknak már reggel 
benne van a táskájában a csípsz és az energiaital. De a menzán, ami látszatra is jó ételnek 
tűnik azt sem eszik meg, dobják ki.  
 
Ács Attila jegyző 
Összegezve tehát az ételeket meg lehet enni, de holnap már nem emlékszem rá, hogy mit 
ettem előző nap. Ahogy írtam is az előterjesztésben, ebben az árban egy kicsit magasabb 
nívójú ételeknek kellen készülni. Az ételek egyszóval úgy jellemezhetők, hogy 
„jellegtelenek”. Valószínű viszont mindenféle előírásnak megfelelnek.    
 
Pappné Kovács Andrea alpolgármester 
Beszámol egy esetről, amikor a mákostésztát cukor nélkül tálalták fel a menzán.  
  
Bertók László polgármester 
Még jó, hogy a mákot nem hagyták le róla! 
 
Pintér Szabolcs képviselő 
Felveti, hogy a konyhák között is van különbség. Vésére nem mindig ugyan azon konyháról 
szállítják az ételt, és észrevehető az eltérés. Azt nem lehet az ételre mondani, hogy rossz 
lenne.  
 
Kötetlen beszélgetés zajlik az ételek beltartalmáról.  
  
 
A képviselő-testület az írásos előterjesztés alapján 4 igen szavazattal ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a következő rendeletet alkotja: 
 

Vése Községi Önkormányzat Képviselő-
testületének 10/2019. (XI. 22.) önkormányzati 
rendelete a szociális ellátások helyi 
szabályozásáról szóló, - többször módosított – 
4/2011. (IV. 4.) önkormányzati rendeletének 
módosításáról. 
 

A rendelet szövegét jelen jegyzőkönyv melléklete tartalmazza. 
 
 
4./ A Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata.   
 
Bertók László polgármester 
Erről különösebbet nem kíván mondani semmit, a programban minden le van írva. Kérdés, 
vélemény, javaslat, Ha nincs fogadjuk el a dokumentumot. 
 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés alapján, vita, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
80/2019. (XI. 21.) Kt. számú határozat 
============================= 
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Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a község Helyi Esélyegyenlőségi 
Programjának felülvizsgálatát elvégezte, a dokumentum módosítását a beterjesztett 
tartalommal elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
5./ A belsőellenőrzési feladatok ellátásával kapcsolatos dokumentumok elfogadása.   
 
Bertók László polgármester 
Itt is le van írva minden, a faladatok adottak.  
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés alapján, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
81/2019. (XI. 21.) Kt. számú határozat 
============================= 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2019-2022 évi belső ellenérzési stratégiai 
tervet, a 2020. évi ellenőrzési tervet, továbbá a belső ellenőrzési kézikönyvet megismerte, az 
abban foglaltakat elfogadja.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
   Ács Attila jegyző 
 
 
6./ Egyebek. 
 
6/1. Polgármesteri tájékoztató. 
 
Bertók László polgármester 
Először is a szociális keretünk felhasználásáról szólnék. Ebben az évben jelentősen több ilyen 
célra fordítható központi támogatást kaptunk. Jelenleg még 2-3 MFt körüli támogatás nem lett 
felhasználva. Ha nem költjük el akkor vissza kell adnunk. Felvetődött, hogy a nyugdíjasoknak 
adjunk több támogatást az idei karácsonykor. Mondjuk 1.000 Ft-tal többet. Adhatnánk 
kedvezményes C vitamint is ezen összegben.     
 
Pappné Kovács Andrea alpolgármester 
Az 1.000 Ft-os emelést ennek ellenére javaslom. Ez mellett adhatunk vitamint is.  
 
Zsoldos Imre képviselő 
A kettő mehet együtt is? 
 
Bertók László polgármester 
Természetesen, hisz bőven van forrásunk. Erről szavazzunk. 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a javaslat és az elhangzottak alapján, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
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82/2019. (XI. 21.) Kt. számú határozat 
============================= 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért vele és támogatja, hogy 2019. 
évben is megrendezésre kerüljön az öregek karácsonya ünnepség. A rendezvény meghívójával 
együtt minden 55 év feletti nő és 60 év feletti férfi 3.000 Ft értékű ajándékutalványban, 
továbbá C vitamin csomagban részesüljön. Az ünnepség lebonyolításának időpontja 2019. 
december 20. (péntek) 14.00 óra.  
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
Bertók László polgármester 
Van bőven forrásunk, így vásárolhatunk még szociális tűzifát. Ezt most nem osztanánk ki, 
csak szükség esetén, ha a helyzet szükségessé teszi a hideg idő beálltakor.   
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a javaslat és az elhangzottak alapján, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
83/2019. (XI. 21.) Kt. számú határozat 
============================= 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a szociális keret teljeskörű felhasználásának 
érdekében felhatalmazza a polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. Ezen 
belül a testület főleg a köztartozások rendezése kapcsán tett pénzügyi támogatásokat részesíti 
előnyben, mely intézkedések az érintettek anyagi létbiztonságát teremti meg a jövőre nézve. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
 
Egyéb bejelentés és hozzászólás nem lévén, Bertók László polgármester úr megköszöni a 
megjelenést és a nyilvános testületi ülést bezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
                 Bertók László       Ács Attila 
                     polgármester                                                                   jegyző  


